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100 years of Interpol 1923–2023

 
in German:
100 Jahre Interpol 1923 – 2023

Project

 

Description

To mark the 100th anniversary of the foundation of Interpol in Vienna, the annual General Assembly of the organization will take place in Vienna
in 2023 with around one thousand delegates. For this occasion, a study on the history of Interpol shall be written and distributed to the delegations
of the member countries at the General Assembly. The period from 1934 to the “Anschluss” shall show the radicalization and sometimes covert
allegiance of leading functionaries of Interpol in Austria. After the “Anschluss” on 13 March 1938, the Vienna Interpol headquarters also fell
under Nazi rule. In June 1940, Reinhard Heydrich succeeded in moving the headquarters from Vienna to Berlin. This included files from the
“International Gypsy Registry”. These files reached the Reich Security Main Office and were the basis for the deportation of the Roma and Sinti
to the concentration camps.

in German:
Aus Anlass des 100. Jubiläums der Gründung von Interpol in Wien wird im Jahre 2023 die jährliche Generalversammlung der Organisation mit
etwa eintausend Delegierten in Wien stattfinden. Zu diesem Anlass soll eine Studie über die Geschichte Interpols verfasst werden, die bei der
Generalversammlung an die Delegationen der Mitgliedsländer verteilt werden soll. Die Zeit von 1934 bis zum „Anschluss“ soll die
Radikalisierung und mitunter heimliche Anhängerschaft führender Funktionäre von Interpol in Österreich aufzeigen. Nach dem „Anschluss“ am
13. März 1938 geriet auch die Wiener Interpol-Zentrale in das Herrschaftsgebiet der Nationalsozialisten. Im Juni 1940 gelang es Reinhard
Heydrich, die Zentrale von Wien nach Berlin zu verlegen. Darunter befanden sich auch Akten der „Internationalen Zigeunerregistratur“. Diese
Akten gelangten zum Reichssicherheitshauptamt und waren die Grundlage für die Deportation der Roma und Sinti in die Konzentrationslager.
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Association of Friends of the Vienna Police Force

in German:
Verein Freunde der Wiener Polizei
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


